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Nejvýznamnějším bodem jedná-
ní Rady města Sadská 2. června bylo 
projednávání podmínek dlouhodo-
bého pronájmu městských pozemků 
u Jezera akciové společnosti Sadská 
resort, která v této lokalitě plánuje 
vybudovat a provozovat rekreační 
areál. Pozemky na základě doporu-
čení zastupitelů město pronajme za 
těchto podmínek:

• pronájem začne po ukončení 
rekultivace, zrušení dobývacího 
prostoru a výhradního ložiska

• základní výše nájemného bude 
činit dohromady 250 tisíc korun, 

Podmínky nájmu oblasti Jezera jsou známé
tato částka bude po dobu prvních 
deseti let navyšována o inflaci, poté
bude navýšena o 20 %

• doba pronájmu činí 25 let
• nájemce umožní využívání 

parkoviště k akcím kulturního 
a informačního centra či města na 
krátkodobé akce

• bude uzavřena zvláštní dohoda 
s rybáři o zachování rybářského 
revíru a jeho provozu

• nový nájemce nesmí celou 
lokalitu poskytnout do podnájmu 
třetím osobám.

Společnost ČEZ Distribuce, 
a.s., letos zajistí pokládku kabelu 
nízkého napětí v ulici Pod Bory. 
Rada souhlasila s umístěním kabelu 
v městských pozemcích a se zříze-
ním věcného břemene za jednorá-
zovou úhradu dle platného ceníku 
ve výši 19,2 tisíce korun.

Mateřská škola i v následujícím 
školním roce navýší na základě 
udělené výjimky počet dětí ve všech 
třídách z 24 na 26. Školka bude 
v době od 12. července do 13. srp-
na, kdy zde bude probíhat výměna 
oken, mimo provoz.

Od srpna 2010 do prosince 2011 
budou vybrané městské budovy 
odebírat zemní plyn od pražské spo-
lečnosti Pragoplyn, a.s., jejíž cena za 
dodávky je výhodnější.

Další ročník závodu Železný pes 
se uskuteční 28. srpna. Bude mít 
dva okruhy - pro děti a malé psy 
a pro dospělé s velkými psy, jejichž 
součástí bude opět plavání, jízda na 
kole i běh.

Město na základě žádosti Jany 
Svobodové pronajme nebytové 
prostory o výměře 163 m2 v budově 
staré mateřské školky na Palackého 
náměstí mateřskému klubu, který 
zde chce žadatelka zřídit.V nevy-
hovujících prostorách zatím zajistí 
odstranění vlhkosti a v příštím roce 
výměnu oken, nájemce na své nákla-
dy vybuduje vhodné sociální zařízení 
pro děti. Cena ročního nájmu za 1 m2 
podlahové plochy činí 570,70 Kč.

Okna v domě čp. 256 v Kostelní 
ulici vymění poříčanská firma David
Türke, UNIWIN, za cenu 379 tisíc 
korun včetně DPH, která byla ze 
všech nabídek nejnižší.

Několik drobných komerčních 
pronájmů veřejného prostranství 
schválila rada 16. června. Jde 
například o sezonní zábor části 
chodníku v Paroubkově ulici pro 
zřízení venkovního posezení před 
rychlým občerstvením nebo proná-
jem části Palackého náměstí před 
budovou radnice pro řemeslné jar-
marky, které by se zde měly konat 
od července do listopadu každou 

druhou neděli v měsíci a také celý 
druhý víkend v prosinci. Zbyněk 
Karbusický z Kutné Hory, organi-
zátor jarmarků, za každý den jejich 
konání uhradí městu 8 tisíc korun 
nájemného. Příjmem města bude 
i nepravidelný prodej zmrzliny na 
parkovišti u Jezera. Petr Killian 
z Běchovic za každý den prodeje 
zaplatí 250 korun.

Ke schváleným věcným břeme-
nům nově patří položení kabelu níz-
kého napětí v délce 220 m společ-
ností ČEZ Distribuce do městského 
pozemku ve Spálené ulici za 6 tisíc  
korun a položení kabelu nízkého 
napětí v ulicích Kostelní, Podska-
lí, Jesemany, Tyršova a Dr. Sokola 
za celkovou úhradu městu ve výši 
461 tisíc korun.

Občanské sdružení Život je hra 
připravuje V. posvícenské hry na-
zvané Na farmě, které se budou ko-
nat 28. srpna v prostoru asfaltového 
hřiště a zahrady mateřské školy.  -qk-

Již 120. výročí založení Sboru dobrovolných hasičů v Sadské jsme si připomněli 12. června oslavami, při nichž mohli přítomní diváci vidět i ukázku 
hašení hořícího osobního automobilu. Oslava však začala pietním aktem u památníku padlých před budovou muzea na Palackého náměstí. 

Fotografie Michal Hrúz

Po čtyřech letech a nebývale 
dlouhé volební kampani od-
startované již loňského léta 

před termínem zrušených mimo-
řádných voleb se poslední květnový 
víkend konaly řádné parlamentní 
volby. V Sadské byly zřízeny opět 
tři volební okrsky. Zdejší voliči 
rozdělili své hlasy mezi kandidující 
strany takto:

Věci veřejné 11,98 %, KSČM 
12,83 %, ČSSD 16,7 %, SPO Ze-
manovci 3,32 %, TOP 09 16,82 %, 
KDU-ČSL 1,69 %, Strana zelených 
2,11 %, Suverenita-blok Jany Bo-
bošíkové 5,08 %, ODS 26,02 %. 
Volební účast překročila 63 %.
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Jako již tradičně pořádalo Mysli-
vecké sdružení Sadská den pro děti. 
Svou přízeň nám i tentokrát zacho-
vali přátelé z kulturně-výchovné 
komise při Okresním mysliveckém 
svazu Nymburk, Domu dětí a mlá-
deže Nymburk, Dětského domova 
Nymburk a Základní školy Sadská. 
Přesto se našel jeden, který nám 
věrný nezůstal. Jediný, kdo od nás 
svou přízeň odklonil, byl slovanský 
bůh Perun, jenž je v naší mytologii 
mimo jiné označován za boha deště. 
Jeho vůle prezentovaná nekoneč-
nými provázky deště se totiž celý 
týden snášela na Sadskou a tím 
i na Horku, jež je tradičním místem 
našich setkání s dětmi, a my museli 
na poslední chvíli hledat náhradní 
útočiště. V pátek, tedy den před 
akcí, bylo rozhodnuto, že by děti 
promáčenou Horku nejspíš odsto-
naly. Náš hospodář Alois Bultman 
naštěstí neváhal ani vteřinu a nabídl 
nám prostory svého pohostinství 
U Postřelenýho kance.

A tak si mohl Jarka Bendl, který 
je hlavním organizátorem dět-
ských dnů, oddechnout, ale jen 
na maličkou chvilku. Prostor byl 
sice zajištěn, ale veškerá příprava 
pro setkání s dětmi přišla vniveč 
a my měli jen jeden den, vlastně 
jen večer, na přípravu náhradního 
programu uvnitř pohostinství. Jarka 
se ale nedal, rozdal úkoly a tenhle 
improvizovaný dětský den mohl 
začít, jako by se všechno rovnou 
plánovalo do pohostinství.

Květnové sobotní ráno si zhola 
nic nedělalo z předpovědi počasí 
a dokonce přes předpovídaná mrač-
na vykukovalo sluníčko. Nic to ale 
neměnilo na faktu, že Horka byla 
„řácky“ promáčená a že zůstaneme 
u posledních plánů. Ještě jsme ani 
neměli všechny věci a rekvizity 
vyneseny a už byl slyšet hlahol 
přicházejících dětí, co si to „štrádo-
valy“ od vlaku. Bylo báječné slyšet 
všechny ty dotazy, zda se bude 
střílet ze vzduchovky, zda se bude 
troubit a tak.

Zahájení proběhlo tradičně vítá-
ním lesnice. První blok byl věnován 
výkladu Jaroslava Bendla o mysli-
vosti, chování v přírodě a podobných 
věcech. Bylo hezké vidět, jak děti 
spontánně reagují vyprávěním vlast-
ních zážitků. Probíhala nefalšovaná 
živá diskuze a i tady se projevila 
věc s myslivostí spjatá - výpomoc 
kamaráda. Když jeden z človíčků 
vznesl dotaz a řečník si nebyl zcela 
jistý, přispěchal mu na pomoc zele-
ný kamarád s doplněním, jak tomu 
bylo například při otázce týkající se 
populace medvědů na Slovensku, 

Sadští myslivci připravili program dětem
kdy Joska Zahrádka bez váhání napo-
mohl při odpovědi, protože zrovinka 
nedávno o problematice medvědů 
na Slovensku četl. Nakonec se mu-
sela přihlásit paní učitelka, která nás 
všechny popohnala k dalším akti-
vitám, neb se povídání protahovalo 
a je pravda, že bychom třeba nestihli 
náš, byť improvizovaný plán. Neměl 
bych ale opomenout zmínit témata 
diskuze, jimiž byla prevence střetu 
zvířat s vozidly a objasnění proble-
matiky volně pobíhajících pejsků 
v honitbě. Děti si tak domů odnesly 
důležité informace, například že 
srnka většinou nepřebíhá silnici sama 
a že malá světýlka u cesty nabádají 

Po diskuzi jsme spěšně zahájili 
střelbu na terč ze vzduchovky, kde 
se děti střídaly a mezitím vyplňova-
ly testy paní učitelky. U vzduchovky 
jsme ani tentokrát neopomenuli 
výklad o nebezpečnosti manipula-
ce s jakoukoli zbraní a připomněli 
dětem, že i „hloupá“ vzduchovka 
může ublížit a zanechat trvalé ná-
sledky. Přestože byla na květen ne-
zvyklá zima, až se kouřilo od pusy, 
nebylo účastníka, který by nešel ven 
střílet. Ne všechny děti měly čepici, 
a tak jsem jim půjčil svůj klobouk, 
o který se malí střelci střídali. Na-
konec to bezděky propůjčilo střelbě 
autentický, až lovecký zážitek. Děti 

a ukázkou hry z Dykova desatera. 
Děti poslouchaly, a když Jiří Solík 
představil další, i když „nemyslivec-
ký“ hudební nástroj, tedy trumpetu, 
zrodila se myšlenka společného 
koncertu. Děti si řekly, co by rády 
zpívaly, a Mireček je na trumpetu do-
provázel. Mít třicetičlenný pěvecký 
sbor by si přál leckterý profesionální 
muzikant. O to nám byly tyhle chvíle 
cennější. Dozpívalo se, rozdaly ceny 
a konec dětského dne ohlašovala 
píšťala přijíždějící lokomotivy, 
i když to ještě nebyl vlak našich dětí. 
Poslední otázka byla, zda se dětem 
den líbil, a asi ani nemusím říkat 
odpověď. Už to, že se o účast na na-
šem mysliveckém dětském dni musí 
losovat, naznačuje, že ze společných 
setkání nemáme radost jen my věční 
kluci v zelených kamizolách, ale 
i naši malí kamarádi. Když se tak za 
tímhle dnem ohlížím, opět se neubrá-
ním pocitu, že jsme zažehli nějaký 
ten plamínek nadšení pro přírodu 
a možná tak i založili mysliveckou 
líheň. Budoucnost ukáže, kolik jsme 
toho v dětech zanechali. Nic to ale 
nemění na faktu, že to byl krásný 
a naplněný den.

Eduard Forejt, MS SadskáZahájení Mysliveckého dne pro děti

Střelbu si venku vyzkoušel snad každý.

k opatrnosti, protože se za nimi nej-
spíše skrývá bezbranné zvíře, které 
neví o přednosti v jízdě zhola nic. 
U pejsků v honitbě pak byla nosnou 
myšlenkou snaha vysvětlit, že srna se 
srnčetem v břiše nebo samotné srnče 
pejskovi jen těžko uteče, a tak je na 
páníčkovi pejska uhlídat a nedovolit, 
aby nastávající zvířecí mamince jeho 
čtyřnohý miláček ublížil. Bylo vidět, 
že děti přirovnání zvířat k lidem 
chápou lépe a jejich starost o zvířecí 
maminky dokazovala, že naše prosby 
byly vyslyšeny. Víme, že je to jen pár 
dětí, které si tentokrát rady vyslech-
ly, ale ony to jistě řeknou rodičům, 
možná i kamarádům, a tak doufáme, 
že tento čas s nimi strávený zachrání 
pár zajíců na silnici.

si své výsledky kontrolovaly pomo-
cí dalekohledu a tím bylo postaráno 
i o to, aby se čekající děti nenudily. 
Závěrem je nutno dodat, že letos 
měla lepší mušku děvčata a kluky 
přestřílela jasnou převahou. Jen co 
se dotestovalo a dostřílelo, přišla 
k duhu přestávka, kdy venkovní gril 
na terase zprostředkoval improvizo-
vané ohniště. Pravda, chyběl tam ten 
tulácký nádech, nicméně pro děti to 
byl tak jako tak dobrodružný zážitek 
u ohníčku. A o to přeci šlo.

Co se přineslo, to se i snědlo, 
tak to má být. A protože se po jídle 
špatně myslí, bylo na programu již 
jen troubení. Jiří Solík a já jsme 
se chopili nástrojů, jmenovitě bor-
lice a lesnice, a začali s výkladem 

Bez opékání špekáčků, byť tentokrát 
na improvizovaném ohništi, by se 
žádný myslivecký den neobešel.
Fotografie poskytlo Myslivecké
sdružení Sadská

Součástí programu byl i test.
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V pátek 21. května jsme se zúčastnili závěrečné konference k projektu 
Svět v pohybu, který probíhal v naší škole celý školní rok. Účastnili se ho 
žáci v jednotlivých třídách i společně v celoškolních aktivitách. Všechny 
aktivity jsme shrnuly do závěrečné počítačové prezentace doplněné foto-
grafiemi.

Místem konání závěrečné konference byla Speciální základní škola v Po-
děbradech. Konference byla rozdělena do dvou učeben. V naší skupině jsme 
předvedli celkovou prezentaci našeho školního projektu jako čtvrté z dva-
nácti zúčastněných škol. Přestože jsme měli na začátku trému, vystoupení 
se nám zdařilo. Prezentace ostatních škol byly také poučné a zajímavé.

Zaujala nás nejen celá konference, ale i nová budova hostitelské školy, 
která byla moderně vybavena. Dokonce pro nás její žáci připravili malé 
občerstvení. Z konference jsme si přivezli nejen spoustu zážitků, ale i na-
hrávku všech prezentací, které se mohou použít ve výuce.

Anna Spodná a Marie Homolková, 5. B

***

Chtěla bych oběma dívkám ještě jednou poděkovat za jejich snahu 
a odvahu při prezentaci v Poděbradech. Poděkování samozřejmě patří 
i vyučujícím a žákům, kteří celoroční projekt tvořili.

Radka Bláhová, učitelka ZŠ

V pondělí 31. 5. 2010 běžely děti Základní školy v Sadské maraton ke 
Světovému dni bez tabáku. Běhalo se celé dopoledne a za odměnu dostaly 
děti tatranku. Běhalo se na náměstí kolem parku. Letošní projekt byl na 
téma „Užívání tabáku s důrazem na marketing zaměřený na ženy“. Šlo 
o upozornění na to, jak pouhé reklamy nutí lidi kupovat cigarety. Běželi 
nejen všichni ze školy, ale i občané města, dokonce i paní starostka. Na 
trase kolem parku byla různá stanoviště, většina dětí běžela ve dvojicích 
a více kol. Vyměňovali si štafetu, běželi kolem výzdoby, kterou představovaly 
krabice vyrobené tak, aby napodobovaly krabičky cigaret. Forma maratonu 
se zvolila proto, že představovala poselství o tom, že je kouření špatné. 
Celkově se akce velmi vydařila, jen počasí mohlo být o něco hezčí. Někdo 
dokonce běžel i za lehkého deště, toho si ovšem nikdo pořádně nevšiml.

Martin Svojše, Marek Vopařil, Patrik Urban a Blanka Havelková

Žáci devátých tříd sadské školy 
píší o maratonu proti kouření

Užívání tabáku s důrazem na marketing zaměřený na ženy
V naší škole se 31. 5. konal maraton proti kouření. Zapojily se všech-

ny děti ze Základní školy Sadská i někteří učitelé.Běžela dokonce i paní 
starostka a sadský basketbalový tým. Tento rok organizátoři vymysleli, že 
se zaměří na ženy, protože stále více stoupá počet kouřících žen, zejména 
dívek na základních školách. Maraton byl symbolikou předávání poselství, 
když si žáci navzájem předávali štafetový kolík. I když počasí škole moc 
nepřálo, akce se přesto vydařila.

Marie Mjartanová, Marcela Jandlová

Světový den bez tabáku
Každý rok se 31. 5. koná Světový den bez tabáku. Tento rok byl na téma 

„Užívání tabáku s důrazem na marketing zaměřený na ženy“. Maraton 
symbolizuje předání poselství, že kouření je nezdravé. Na slavnostní zahá-
jení se třídy sešly v hale Základní školy Sadská. Třídy byly po shromáždění 
seznámeny s tématem. Tradičně se štafeta běhala kolem parku a každá třída 
musela uběhnout 14 kol. Každý žák dostal po skončení závodu sladkou 
odměnu. Žáci devátých tříd připravili na náměstí výzdobu, která odpuzuje 
od cigaret a tabákových výrobků. Některá děvčata zapisovala pořadí a čas 
jednotlivých žáků. Chlapci se starali o bezpečnost při běhu. My si myslíme, 
že se děti pobavily, ovšem mohlo být lepší počasí.

Lenka Moravcová, Roman Syrůček a David Michna

Světový den bez tabáku

Projekt Svět v pohybu

ZE ŠKOLY ŠKOLNÍ ROK 2010/2011
Pravidelné kurzy v rodinném centru SADSKÁ

Pozor! Nový školní rok  
v našem centru bude plný změn:

• zcela odlišné pojetí některých kurzů
• celá řada novinek
• kontinuálnější umělecké vzdělávání pro vaše děti
• noví lektoři 
• odborné garance
• exkurze, výlety, setkání, semináře 

Pro podrobné informace o nabízených kurzech sledujte prezen-
tační listy, které jsou k dispozici na všech našich hlavních nástěnkách 
i na našich webových stránkách - www.zivotjehra.com/kurzy

Členění kurzů v novém školním roce:

KURZY KLUBOVÉHO CHARAKTERU
• Klub rodičů a dětí (rodiče + děti 1-2 roky)
• Klub dětí (děti 2-3 roky)
• Hry v pohybu a při tanci (děti 3-4 roky) 

KURZY KONTINUÁLNÍHO VZDĚLÁVÁNÍ PRO VAŠE DĚTI
• Lidový soubor Máček (výběrový - děti od 4 let) - nový koncept
• Balet (děti od 7 let) - novinka
• Taneční přípravka (děti 5-8 let) - nový koncept
• Taneční skupina Dance Factory (děti od 8 mi let) - nový koncept
• VyDřička (děti 3-6 let) - nový koncept
• VyDra (děti od 6 let) - nový koncept
• Výtvarka I - Hra s materiály a barvami (děti I. stupeň ZŠ) - novinka
• Výtvarka II. - Kresba a malba (děti II. stupeň ZŠ) - novinka
• Angličtina hrou (děti 3-6 let) - nový koncept
• Angličtina předškoláci a I. stupeň ZŠ pokročilí - nový koncept
• Angličtina II. stupeň doučování - nový koncept
• Angličtina pro středoškoláky - příprava k maturitě - nový koncept

KURZY PRO DOSPĚLÉ A SENIORY
• Bollywood Dance - novinka
• Flirt Dance - novinka
• Hejbni kostrou 
• Business English - novinka
• Angličtina pro dospělé - začátečníci - nový koncept

KURZY EXTERNISTŮ
• Břišní tanec - začátečníci, pokročilí
• Kalanetika, Powerjóga

Anička Kracíková - 605 278 909, Hanka Pánková - 724 166 664, 
info@zivotjehra.com; www.zivotjehra.com

Kulturní a informační centrum Sadská
Vás srdečně zve na výstavu

OBRAZY A KRESBY
malíře Vladimíra Císaře.

Vladimír Císař maluje a kreslí již od dětství, převážně krajiny, 
zátiší, domy a ulice. Snaží se zachytit atmosféru míst, která navštívil, 
a vyjádřit náladu dané krajiny v určitém ročním období. Přesto v jeho 
obrazech nechybí lidský prvek, působí velmi uklidňujícím dojmem 
a stojí za zhlédnutí.

Výstava se koná v prvním patře budovy muzea v parketovém sále 
a na požádání vám ji rádi zpřístupníme. Zdenka Hamerová
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V neděli 6. června jsme se 
sešli v kostele svatého Apolináře, 
abychom si poslechli hudební 
básně v podání tří mistrů a zároveň 
podpořili sbírku na opravu krásné 
dominanty města. Kostelem se 
rozezněly nádherné tóny houslí 
primária Stamicova kvarteta Bo-
huslava Matouška a varhaníka, 
cembalisty a skladatele Jaroslava 
Tůmy, který doprovázel na cemba-
lo. Mohli jsme slyšet nejen drobné 
skladby předních skladatelů, ale též 

Koncert pomohl sbírce na kostel
nádhernou skladbu pro naše město 
s příznačným názvem „Sadská“. 
Složil ji skladatel Jan Neckář 
a s ostatními umělci ji přednesl na 
violoncello.

Přední umělci, kteří mají za 
sebou účinkování v koncertních 
sálech zvučných jmen po celém 
světě, řadu vítězství v prestižních 
světových soutěžích a spolupracují 
se světoznámými filharmoniemi,
rozhlasovými i televizními sta-
nicemi, se s námi podělili o své 

Prvňáčci končí svůj první rok 
školní docházky, nyní je čas, kdy 
mohou říci, že umí číst. Učitelky 
Šárka Hubáčková a Jana Dobrá 
připravily pro své žáčky „Pasování 
na malého čtenáře“.

Na samotné pasování přišli 
i žáci z deváté třídy. Uvedli se 
milým povídáním o významu čte-
ní. Potom prvňáčci přednesli panu 
králi básničky a také zazpívali, 
aby viděl, jak jsou šikovní. Král 
z nich měl velkou radost. Paní uči-
telka pak vyzvala každého žáčka, 
aby přečetl kousek přichystané 
pohádky.

Pasování na malé čtenáře

Fotografie Jaroslava Vokrouhlecká

A nyní se král (Petr Krátký) za 
pomoci své družiny (David Michna, 
Tereza Žánová, Marie Mjartanová, 
Denisa Novotná) ujal samotného 
pasování. Dvě dvorní dámy, šašek 
a voják předávali šerpy a paní Bo-
žena Poláková z městské knihovny 
předala diplomy, čokoládičky a čte-
nářské průkazy.

Celou akci sledovala další dvě 
děvčata s kamerou a ředitelka Blan-
ka Žánová s Marcelou Dudkovou 
děti fotografovaly. Více sním-
ků z pasování bude umístěno na 
www.knihovna.sadska.wz.cz.

Božena Poláková

Foto Marcela Dudková

Chtěla bych čtenářům Sadských 
novin přiblížit atmosféru při přípravě 
koncertu v kostele svatého Apolináře.

Na začátku stál výborný nápad 
Bohuslava Matouška, jak pomoci 
místnímu kostelíčku získat nějaké 
finanční prostředky na rozsáhlou
rekonstrukci. Nutno říci, že tento 
houslový virtuos získal pro věc své 
dva přátele, varhaníka a cembalistu 
Jaroslava Tůmu a místního hudeb-
níka Jana Neckáře. Kdo si udělal 
první červnovou neděli odpoledne 
čas, určitě nelitoval. Nádherné tóny 

Hudba opět pomáhala
houslí se mísily s tóny cembala a jed-
nu chvíli i s violoncellem. Přátelské 
posezení s účinkujícími a jejich man-
želkami po ukončení koncertu celý 
hudební prožitek jen umocnilo.

Vážím si toho, že do Sadské 
přijeli umělci zvučných jmen a dali 
tak najevo, že jsou ochotni pomáhat 
tam, kde je to skutečně potřeba. 
Šestitisícový výtěžek koncertu, kte-
rý posílí sbírku na opravu kostela, 
není vůbec zanedbatelný.

Cecilie Pajkrtová,  
starostka města

umění bez nároku na honorář. Za 
to jim patří velký dík. Děkujeme 
i starostce Cecilii Pajkrtové, že 
koncert zaštítila a zároveň jednala 
s umělci. Poděkování patří i vám, 

kteří jste přišli, strávili s námi 
příjemné odpoledne a přispěli do 
sbírky na opravu kostela celkovou 
částkou 6020,- Kč.

Zdenka Hamerová

Rekonstrukce Základní školy 
Sadská dál úspěšně pokračuje. 
Po výměně 199 oken v historické 
budově a následných stavebních 
úpravách souvisejících se začiště-
ním a osazením parapetů se chystá 
zavedení moderních technologií do 
výuky. V prvních prázdninových 
dnech dostanou nové vybavení dvě 

Škola se dočká 
moderního vybavení

digitální učebny pro jazykovou 
výuku. Počítáme i s další technikou. 
Podle výsledku veřejné soutěže si 
akce vyžádá finanční náklady ve
výši 7,32 miliónu korun a realizu-
jeme ji díky podpoře Regionálního 
operačního programu regionu sou-
držnosti (ROP NUTS II) Střední Če-
chy, přesněji v rámci jeho prioritní 
osy Integrovaný rozvoj území. Celý 
projekt bude dokončen nejpozději 
v listopadu 2010.
Cecilie Pajkrtová, starostka města
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Městská knihovna nabízí  
o prázdninách dětem s platným 

čtenářským průkazem

ZÁBAVNÉ HRANÍ
každé pondělí  

od 9.00 do 11.00 hod.

Stav konta sbírky  
na opravu kostela  
sv. Apolináře činil  

k 21. červnu 2010 přes

55.700,- Kč
Dále lze přispívat v pokladně  

Městského úřadu Sadská, nebo na účet  
40184 - 504348369 / 0800 vedený  

u České spořitelny v Sadské.

Zájemcům, kteří chtějí dar vykázat jako  
odečitatelnou položku ze základu daně 
z příjmů, vystaví městský úřad doklad  

o jeho poskytnutí. 

 Firma B + K Sadská provádí montáž sádrokartonu (včetně 
zateplení), půdní vestavby, zavěšené stropní kazetové podhledy, sta-
vební, zámečnické práce a nátěry plochých střech. Tel.: 325 594 529, 
723 426 189.

 Ráda bych nabídla zájemcům o anglický jazyk výuku v době 
letních prázdnin. Pokud máte chuť si procvičit jazyk, volejte prosím 
606 350 638 - Monika Revajová.

INZERCE

 Starší paní koupí menší dům či byt v Sadské, o velikosti 
1+1 - 2+1 s příslušenstvím, úpravy na vlastní náklady možné. 
Cena kolem 1 mil. Kč, platba v hotovosti. Nabídky prosím na 
tel. číslo 602 311 458. Předem děkuji.

J. ŠMEJKAL, SADSKÁ
Tylova 262

(mezi Hotelem Ostrov Garni a Tipsportem)

vás zve na výstavu:

Lesní ateliér  
Kuba v Kersku

Otevřeno je denně mimo pondělí  
od 10 do 12 a od 12.30 do 17 hod.

www.lesniatelierkuba.cz

Zuzana Honsová
OBRÁZKY  

PRO RADOST
Autorská výstava  

originálních maleb
Do 30. června

Dušan Křivský
KDO SE BOJÍ,  

NESMÍ DO LESA
Oleje na plátně

Od 3. července do 8. srpna, 
vernisáž se koná 3. července  

od 14.00 hod.

Obecně prospěšná společnost 
poskytující dluhové poradenství 
fyzickým osobám (nepodnikate-
lům), které se dostaly do finanční
tísně v důsledku neschopnosti 
splácet své závazky ze smluv 
o úvěru, půjčce, leasingu apod.

Poskytujeme bezplatně:
-  rady, jak postupovat v případě hrozící 

platební neschopnosti
-  rady, jak postupovat v situaci, kdy 

platební neschopnost již nastala
-  konzultace k oddlužení podle insol-

venčního zákona
-  pomoc při vyplnění a podání návrhu na 

povolení oddlužení (osobní bankrot)
-  konzultace k průběhu soudního a exe-

kučního řízení

Služby poradny jsou poskytovány:
bezplatně • nestranně  
diskrétně • nezávisle

Bezplatná zelená linka: 800 722 722
(v provozu každé pracovní pondělí od 8.30 
do 11.30 hod. a od 13.30 do 17.30 hod.)
Poradenská linka v Praze: 222 922 240
e-mail: poradna@financnitisen.cz
www.financnitisen.cz
Neposkytujeme žádné finanční produkty
ani informace o nich!!!

PORADNA 
PŘI FINANČNÍ 

TÍSNI
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Letošní tříkrálový pochod za-
čínal v Hořátvi a po naučné stezce 
jsme došli přes náves kolem bývalé-
ho rybníka Louže a rybníka Hliniště 
do Chvalovic a dále podle Labe do 
Kovanic a Nymburka. 

Zájezdový kroužek nepolevil

U kostela v Kovanicích při tříkrálovém pochodu

Cestu z nádraží v Novém Byd-
žově lemovaly kopce sněhu. Ne-
můžete se divit, byl teprve únor. 
Na programu byla návštěva muzea, 
kterým nás provázel pan Prokop. 
Už 30 let vykonává funkci správce 
a průvodce. Také to bylo na výkla-
du znát. Pro obyvatele Sadské je 
muzeum zajímavé také tím, že je 
zde umístěna expozice o doktoru 
Václavu Vojtěchovi, cestovateli, 
který se v roce 1932 utopil v Labi 
u Vodrážky.

V březnu už občas vysvitlo 
slunéčko, a tak jsme na našem vý-

letu do Tismic měli docela hezky. 
U románské baziliky z 12. století 
stálo lešení, ale i tak bylo vidět, že 
je to „čistá stavba“, tedy původní. 
I když v době gotiky byly provádě-
ny menší úpravy, nijak nepoškodily 

Tismická románská bazilika

její románský vzhled. Přes Vrátkov 
jsme pokračovali kolem Mlýnského 
rybníka do Tuchoraze. Čtyřboká 
věž, která zůstala z původní tvrze, je 
v docela slušném stavu, zato ostatní 
budovy už potřebují péči. Věž je za-
jímavá tím, že je na ní napsáno, kdo 
ji stavěl, což v době vzniku nebylo 
obvyklé. Byl to mistr Květoň pro 
Mikuláše z Landštejna. Na návsi 
v parku jsou pomníčky bývalých 
starostů a předsedů obce. 

V Českém Brodě jsme ještě měli 
čas prohlédnout si zvenčí kostel 
svatého Jana Nepomuckého, který 

má jako zvláštnost 
kazatelnu na venkov-
ní zdi.

Na dalším pocho-
du nám padal sníh 
s deštěm, ale v Praze 
se počasí zlepšilo. 
Vystoupili jsme z me-
tra ve stanici Háje, 
kde je na mírném ko-
pečku moderní kos-
tel svatého Františka 
s kaplí Matky Terezy. 
Autobus nás dopra-

Areál Chvalské tvrze v Horních Počernicích

Pavilon Cibulka

Zámeček Sobčice, s.r.o., a slouží 
jako rekreační objekt.

Podhorní Újezd je znám pís-
kovcovými lomy; pískovec byl 
dodáván do Vídně, Budapešti, do 
Prahy pro stavbu Národního diva-
dla, pro katedrálu svatého Víta či 
Wilsonovo nádraží. V sousedních 
Vojicích byla v roce 1889 zřízena 
Průmyslová škola pokračovací pro 
řemeslný a živnostenský dorost. 
Vystoupali jsme do kopce a byli 
jsme odměněni hezkými výhle-
dy na zasněžené Krkonoše. Nad 
Konecchlumím je pomník Viléma 

pokračování příště

vil do Petrovic, kde jsme začínali 
naši procházku podle Hostivařské 
přehrady. Byla ještě zčásti zamrzlá, 
zčásti vypuštěná. Některé stromy při 
cestě byly označeny jmény, běhaly 
tam veverky a ptačí budky byly 
připraveny přijmout nové obyvatele, 
až přiletí z jihu. Zdejší přehrada byla 
napuštěna v roce 1964, je místy hlu-
boká 12 metrů a byla postavena jako 
protipovodňová ochrana i k rekrea-
ci. Při povodni v roce 2002 zadržela 
velké množství vody, ale místní 
zahrádkáři přesto nalézali na svých 
zahrádkách vyplavené ryby.

Koncem března jsme si vyjednali 
návštěvu zámku ve Chvalech - Hor-
ních Počernicích. Zámek je nemovi-
tou kulturní památkou od roku 1968. 
První zmínky jsou z 15. století. I zde 
se vystřídali různí majitelé, patřil 
i jezuitské koleji svatého Klimenta 
v Praze. Po roce 1918 přešel maje-
tek na stát. V roce 1994 byl svěřen 
do správy pražské městské části 
Horní Počernice. Viděli jsme různé 
ukázky vazeb knih od žáků VOŠ 
a SPŠ grafické, část výstavních síní
je věnována dílu Ludmily Jiřincové. 
Kostel svaté Ludmily jsme viděli 
zvenčí. Prošli jsme se areálem, který 
patřil k zámku, nyní jsou zde různé 
restaurace, vinárna, další výstavní 
sál atd.

Potom jsme ještě jeli autobusem 
a metrem do Košířů, abychom se 
rozhlédli z kopce Skalka a zašli 
k usedlosti Cibulka. Zdejší pavi-
lon jsme našli v havarijním stavu, 
dokonce je obehnán plotem, aby se 
zabránilo úrazům. A protože jsme 
toho dnes už viděli dost, vrátili jsme 
se k vlaku. 

Jičínsko je hezký kraj, proto 
jsme vyrazili do Sobčic. Je tam 
zámeček, který stojí na místě 
bývalé tvrze. V roce 1415 pečetil 
majitel Václav ze Sobčic „Stížní 
list českých pánů“ do Kostnice. 
A opět se vystřídali další majitelé, 
vlastnil jej i Albrecht z Valdštejna. 
Dnes patří soukromé společnosti 

Konecchlumského, jednoho z čes-
kých pánů, kteří byli popraveni na 
Staroměstském náměstí roku 1621. 
Měli jsme sjednánu i návštěvu kos-
tela svatého Petra a Pavla, ale pan 
kostelník větral, proto jsme se tam 
dostali dřív, než přišla paní starostka 
Lánská s nějakými prospekty. Sem 
se chodí hlavně proto, že je zde 
umístěna Křížová cesta od Vladimí-
ra Komárka. A podle informací zde 
mají i zahraniční návštěvy. Pan Ko-
márek stačil ještě malovat postranní 
oltář, druhý už ne, smrt přišla dřív. 
Novodobí lapkové navštívili kostel 
celkem osmkrát, varhany nemohli 
odnést, proto je alespoň poničili. 
Stará tvrz v hospodářském dvoře 
byla přestavěna na sýpku.

Text a foto Cecilie Coufalová
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Bejvávalo, bejvávalo...
RŮZNÉ / SPORT

Den Husův je svátkem naší republiky
Tak by mě moc zajímalo, kolik 

dětí, mladých lidí a vůbec občanů 
Sadské ví, kde se zde nachází po-
mník velkého Čecha mistra Jana 
Husa. Stojí na důstojném místě? 
To, že je 6. července státní svátek, 
to určitě ví, ale zamyslí se vůbec 
ještě někdo nad odkazem Huso-
vým, který za své přesvědčení 
podstoupil raději smrt upálením?

Mistr Jan Hus - ta chlouba Čechů všech zemřel v plamenech 
6. července 1415.

V kronice F. Pokorného z roku 
1933 je zapsáno:

„Církev čsl. uspořádala v našem 
městě průvod a pietní vzpomínku 
u pomníku padlých a dále pak před 
pomníčkem M. J. Husa, kde za 
zvuků hymny byl položen věnec. 
Proslov měl farář československé 
církve Vízek, který zakončil svůj 
projev slovy M. J. Husa: ,Milujte 

se vespolek a stůjte v po-
znané pravdě, která nade 
vším zvítězí.‘ Nakonec 
byla zazpívána píseň 
Ktož jsú boží bojov-
níci.“

Církev českoslo-
venská mívala velkou 
zásluhu na udržování 
Husovy památky. Za-
koupila dokonce poze-
mek na stavbu modliteb-
ny v Sadské.

Já jsem si splnila své 
velké dávné přání navští-
vit Kostnici, místo, kde 
M. J. Hus zemřel v pla-
menech a jeho popel 
byl rozmetán do Rýna, 
který ho odnesl v kraje 
cizí. Na 1. snímku je 
Husův dům z ulice. Zde 

je muzeum, v němž uslyšíte pasáže 
k jednotlivým vystaveným exponá-
tům. Českou nahrávku tam před 
20 lety neměli a v kronice jsem moc 
podepsaných Čechů neviděla.

***
Krásná slova, která jsou napsána 

na zdi místnosti Husova zatčení 
v Kostnici, k nám promlouvají 
i nyní:

...aby věrní obyvatelé králov-
ství, kteří ustavičně po plodech 
vědění touží, nebyli nuceni žebrat 

Před Husovým domem v Kostnici

Fotografii pomníku M. J. Husa v Sadské pořídila
Květa Pajkrtová. Tehdy na pomníčku chyběla 
plaketa, kterou poničili vandalové. Nyní je již 
opět na svém místě, opravil ji Petr Skála.

od cizích podpory, ale nalezli pro 
sebe v království stůl k hodům 
připravený.

Jeden z posledních Husových 
vzkazů, které napsal v Kostnici 
v teskné samotě a v předtuše smrti 
v nich vyzýval věrné Čechy, aby 
vždy poctivě pracovali a spraved-
livě jednali:

„...Také prosím, aby sě milova-
li, dobrých násilím tlačiti nedali 
a pravdy každému přáli...“

Připravila Míla Borovenová

Školní basketbalový tým má již druhého zástupce v lize. Staly se 
jím Vosičky, které byly bez kvalifikace na základě výsledků v této
a minulých sezonách zařazeny rovnou mezi 12 postupujících! Nečekají 
je tedy nervydrásající boje s nejistým koncem během jediného víkendu, 
který může ovlivnit vývoj družstva na několik let dopředu.

Za tímto úspěchem stojí mnohaletá práce nejen holek, ale i obrov-
ské nadšení rodičů a ostatních fanoušků, za které znovu děkujeme.

V Sadské se tedy příští sezonu budou hrát 2 ligové kategorie – starší 
dorostenky a mladší žákyně! Blanka Žánová

Vosičky jsou v lize!
Místní akční skupina (MAS) Pod-

lipansko získala peníze z Programu 
rozvoje venkova. Tyto peníze jsou 
určeny na podporu projektů v Pod-
lipansku. V kanceláři MAS se jich 
sešlo 20 s celkovým požadavkem 
o podporu ve výši 13 milionů korun. 
Vybráno jich bylo 15 a vyčerpají 
8,9 milionů. V Kostelci nad Černý-
mi lesy a v Pečkách vzniknou nová 
muzea, bude obnovena javorová alej 
v Milčicích, opravena komunikace 
v Ratenicích a Kouřimi, rekonstruk-
ce se dočká sokolovna v Červených 
Pečkách a ve Velimi, Mateřská škol-
ka v Křečhoři a v Pečkách a Obecní 
úřad ve Ždánicích. Dále vznikne 
nové víceúčelové hřiště v Třebovli 
a dětské hřiště v Hlubokém Dole. 
Je zde i jeden vzdělávací projekt. 
Budeme se učit, jak vnímat technic-
ké památky a jak je chránit. Mezi 
vybranými jsou i dva podnikatelé, 
a shodou okolností jsou oba pro-

jekty zaměřeny na podporu malých 
pivovarů. V pivovaru Svatý Jan 
v Polepech bude rozšířena výroba 
piva, v Kostelci nad Černými lesy 
bude vaření piva zahájeno.

Vybrané projekty poputují příští 
týden do Prahy na Státní zeměděl-
ský intervenční fond. „Zde budou 
žádosti ještě jednou zkontrolovány. 
Pokud bude vše v pořádku, bude 
připravena dohoda o poskytnutí 
dotace a z žadatelů se po podpisu 
dohody stanou příjemci finančních
prostředků. Potom se může začít 
opravovat, stavět i vzdělávat,“ vy-
světluje realizační manažerka Jana 
Havelková.

Práce pro MAS Podlipansko 
však zdaleka nekončí. Již nyní se 
schvaluje další letošní výzva, kde se 
bude žádat o podporu na volnočasové 
aktivity a služby v obci například 
hřiště, hasičárny, sokolovny, zdravotní 
střediska, obecní úřady.      -mas-

Další miliony 
do Podlipanska
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SPORT

Již rok a půl se kurzy pohybové 
výchovy dětí, juniorského aerobiku 
a hip-hopu konají v nových prosto-
rách Bowling-squash restaurantu 
v Sadské v ulici U Nadjezdu. Velice 
se nám zde zalíbilo, neboť kurty 
jsou v parných dnech klimatizovány 
a k našim tréninkům můžeme také 
využít venkovní umělý povrch. 
A tak jsme do těchto míst situovali 
i dvě stěžejní akce - „Aerobikmánii“ 
a závěrečné vystoupení.

Již 9. ročník „Aerobikmánie“ 
- soutěže jednotlivců - se konal 
24. dubna. Závodnice byly rozděleny 
do 4 věkových kategorií. Za zmínku 
stojí hned ta první (předškolní děti 
3 - 6 let), která byla poprvé v historii 
nejobsazenější (26 závodnic) a také 
zde byla poprvé udělena putovní cena 
„absolutního vítěze“. Ve všech kate-
goriích bylo celkem 70 závodících, 
tedy velká konkurence z Nymburka, 
Poděbrad, Semic, Lysé n. L...

Závěrečné vystoupení všech kurzů 
se uskutečnilo 11. června. Účastni-
ce předvedly, co se během celého 
školního roku nebo druhého pololetí 
naučily. K vidění bylo předtančení 
latinskoamerických tanců (rumba, 

Aerobikmánie tentokrát 
s velkou konkurencí

cha-cha) v podání Lucie Šebestové 
a Jakuba Hrbka, aerobiková choreo-
grafie juniorek, dětská choreografie
„Báječný den“, průřez cvičební hodi-
nou, společná skladba (děti, juniorky, 
El dance, cvičitelky) „Šampioni“, 
hip-hopové a steet dancové skladby ve 
stylu Michael Jackson a nová, prvním 
místem oceněná choreografie „Jak to
chodí na ulici“. Již tradičně uzavírala 
celé vystoupení módní přehlídka spor-
tovního oblečení v podání juniorek.

Děkuji a gratuluji všem účastní-
kům vystoupení - na závěrečných 
hodinách obdrží vysvědčení. S dí-
kem a uznáním se také obracím na 
trenérky jednotlivých kurzů Janu 
a Lucii Šebestovy. Děkuji také 
rodičům za jejich účast, vstřícnost 
a komunikaci. V neposlední řadě 
děkuji za vstřícnost a velkou péči 
i majitelům a personálu Bowling-
-squash restaurantu!

Nábory do dalších kurzů se budou 
konat koncem srpna či začátkem záři. 
Nové i stávající zájemce budu ráda 
informovat prostřednictvím e-mailu 
nebo sms (renatakustova@seznam.cz,  
775 374 076).

Renata Kůstová 

Žáci 4. a 5. tříd sadské základní 
školy se probojovali přes početná 
okresní a krajská kola do repub-
likového finále ve vybíjené. Fi-
nále se konalo v kempu Pecka 
u stejnojmenného hradu. Postup 
byl výsledkem skvělého výkonu 
v předchozích kolech, kterých se 
účastní snad všechny školy v re-
publice. Do Pecky se pak sjelo 
celkem 16 nejlepších družstev.

První den se odehrávaly boje ve 
skupinách, které měly předzname-
nat nasazení soupeřů do osmifinále.
Nás tam čekalo družstvo Brna. Bylo 
to utkání o všechno. Případná výhra 
by nám zaručila umístění mezi nej-
lepšími osmi, což byl neuvěřitelný 
výsledek. A povedlo se! Od počátku 
jsme ukazovali mírný náskok a vý-
hrou se dostali do horní poloviny 
výsledkové listiny.

Ve čtvrtfinále jsme se střetli
se ZŠ Kopřivnice. Tady byl boj 
o poznání vyrovnanější. Ale i tak 
jsme byli ti šťastnější, když jsme 
v prodloužení zvítězili o jediný 

I Vosinky se již zapojily do 
turnajů. Po skvělém výkonu na 
Memoriálu Karla Vrby se zúčastnily 
turnaje v Českém Brodě.

Přestože to měl být turnaj začí-
najících družstev, domácí v obou 
svých týmech (chlapci, dívky) 
zapojili hráče starší a hrající sou-
těž. Pro nás to znamenalo souboj 
s mnohem vyspělejšími soupeři, ale 
i to se počítá.

První utkání s Kostelcem jsme 
zvládli velmi dobře, do hry se 
zapojili všichni hráči. Výborný 
výkon podal David Snop, který 
velmi zodpovědně „hlídal“ nejlepší 
hráčku soupeře a díky tomu jsme od 
ní nedostali takový bodový příděl, 
který by nám dělal problémy.

Druhý zápas s dívkami Brodu byl 
herně od počátku velmi vyrovnaný. 
Přesto jsme si dokázali vytvořit až 
dvanáctibodový náskok. Bohužel 
v další části nasadili domácí starší 
a větší hráčky a ty začaly náš ná-
skok rychle stahovat. Nezkušenost 
Vosinek jim okamžitě rozklepala 
kolena a při strachu o výsledek 
začaly množit chyby. V další části 
jsme bohužel nedali několik jasných 

Sadská v republikovém finále!

NEJMENŠÍ NADĚJE  
SE ZAPOJILY DO BOJŮ

nájezdů a tak se vše mělo rozhodnout 
v poslední čtvrtině.

Do ní jsme nasadili ty nejlepší v do-
mnění, že Brod již možnosti střídání 
vyčerpal. Bohužel si však pravidlo 
o střídání vyložili domácí jinak a tak 
jejich velké hráčky střídaly, jak chtěly. 
Přestože měl Brod pouze 9 dívek, 
střídal je téměř jako v hokeji. Zápas 
se nám přes velkou snahu nepodařilo 
otočit a prohra o 1 bod bolela hlavně 
kvůli neproměněným nájezdům.

Poslední zápas s chlapci byl 
již jasnou záležitostí. Unavené 
a mnohem mladší a menší Vosinky 
nemohly vzdorovat soutěž hrajícím 
chlapcům, kteří na hřišti prokazovali 
zkušenost a herní dovednosti odpo-
vídající prožitým sezonám.

V turnaji jsme obsadili konečné 
3. místo, ale za předvedenou hru se 
určitě nemusíme stydět. Nejlepší hráč-
kou ze všech týmů byla bezesporu 
Bára Joštová, která teď úročí léta tré-
ninků se staršími Vosičkami. Bohužel 
díky jejím vynikajícím výkonům byla 
často terčem nevybíravých zákroků 
soupeřů. I to však s sebou sport nese, 
pokud to trenéři dovolí.

Blanka Žánová

život. Byli jsme v semifinále! Dojetí
z postupu mezi poslední čtyři druž-
stva vhánělo doprovázející učitelce 
Janě Havránkové často slzy do očí. 
Konkurence tolika obrovských škol 
a my tak vysoko!

Semifinále bylo nad všechna naše
očekávání a tak jsme se snažili dětem 
vysvětlit, že ač hrají s favoritem, nic 
není předem dáno. A ony k tomu také 
tak přistoupily. Ve velmi vyrovnaném 
zápase několikrát otáčely nepříznivé 
skóre, ve druhém poločase dohnaly 
ztrátu z prvního a zápas šel tak do 
prodloužení. Za obrovského vedra 
předvádělo naše smíšené družstvo 
na antukových dvorcích neuvěři-
telný výkon proti samým chlapcům 
z Moravy. Ani prodloužení nepři-
neslo rozhodující výsledek a my 
šli do „rychlé smrti“. Přestože jsme 
mohli hned na počátku rozhodnout, 
štěstí stálo tentokrát u soupeřů. Naše 
vyčerpané děti jsme mohli pouze 
konejšit, že i tak je výsledek skvělý, 
což potvrdilo finále, kde Kroměříž
rozdrtila soupeře rozdílem třídy.

Na zápas o 3. místo nám již 
nezbývaly psychické ani fyzické 
síly, takže si naše škola přiváží 
z „republiky“ 4. místo. Pro nás je 
to však nad očekávání skvělý výsle-
dek. Vybíjenou hrají úplně všechny 
školy, o to více si výsledku, kterého 
jsme dosáhli, vážíme. Jistě je to 

zásluha paní učitelky Havránkové, 
která se dětem věnuje i v kroužku, 
a velmi disciplinovaného výkonu 
celého družstva, v němž nad ostat-
ními vyčníval Josef Černík a Ondra 
Drobný. Všem dětem základní škola 
děkuje za vzornou reprezentaci.

-zš-


